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Äldreförvaltningen 
 

Kommunstyrelsens pensionärsråd (KPR) 
 

Protokoll nr 4 fört vid sammanträde för kommunstyrelsens pensionärsråd den 11/4 

2016, kl. 10.30-13.00 

 

Justerat den 13/4 2016 

 

 

 

Lars Wettergren    Olle Eriksson 

Ordförande      

 

Närvarande: 

 

Ordförande  Lars Wettergren (PRO) 

Vice ordförande - 

 

Ledamöter  Anita Jonsson (PRO) 

Eva Jacobsson (PRO) 

Olle Eriksson (SPF Seniorerna) 

Barbro Ottosson (SKPF) 

Kerstin Svenson (SPRF) 

   

Ersättare  Donald Monvall (PRO) 

Harry Vikner (PRO) 

  Gunnel Färm (PRO) 

  Anders Lidbeck (SPF Seniorerna) 

Christina Teiner (SPF Seniorerna) 

  Anders Rehnström (SKPF) 

  Kerstin Rosenkvist Hedler (SPRF)  

 

Adjungerad  - 

 

Förhinder:  

Vice ordföranden Birgitta Borg (SPF Seniorerna), ledamöterna Christina Folke (SPF 

Seniorerna) och Per Hansson (PRO) samt ersättarna Ulla Wihlman (PRO) och Lena Hedquist 

(SPF Seniorerna). 

 

Tjänstgörande ersättare:  

Anders Lidbeck (SPF Seniorerna) för Birgitta Borg (SPF Seniorerna), Christina Teiner (SPF 

Seniorerna) för Christina Folke (SPF Seniorerna), och Donald Monvall (PRO) för Per 

Hansson (PRO). 
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Närvarande tjänstemän: 

Direktören Ann-Christine Hansson, avdelningscheferna Karin Ekdahl Wästberg, Annelie 

Svensson och Raili Karlsson, strategerna Elisabeth Landström och Lisbeth Hagman samt 

KPR:s sekreterare Nima Andacheh. 

 

1. Besök av Mårten Lagergren, Äldrecentrum 

 

Mårten Lagergren föredrar SNAC-projektet som drivs av Äldrecentrum samt svarar på rådets 

frågor.  

 

2. Genomgång av närvaro 

 

Sekreteraren noterar närvaro. 

 

3. Val av protokolljusterare 

 

Ledamoten Olle Eriksson (SPF Seniorerna) utses att tillsammans med ordföranden Lars  

Wettergren (PRO) justera dagens protokoll.  

 

4. Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning 

 

Rådet väljer att godkänna dagordningen med följande tillägg: 

 

a) Frågan om möjligheten för rådet att hålla sina sammanträden i stadshuset läggs till som en 

övrig fråga under punkt 10.   

 

b) Frågan om de som rådsmedlemmar som ska vara med i stadens referensgrupper läggs till 

som en övrig fråga under punkt 10.    

 

c) Frågan om utskick gällande information om Äldrecentrums rapporter läggs till som en  

övrig fråga under punkt 10.  

 

d) Frågan om prenumerationer av tidskriften Äldre i Centrum läggs till som en övrig fråga  

under punkt 10.  

 

e) Frågan om ändringar av uppgifterna i KPR:s kontaktlista läggs till som en övrig fråga under  

punkt 10.  

 

5. Anmälan av protokolljustering KPR 3/2016-03-15  

 

Anmälan läggs till handlingarna.  

 

6. Anmälan av protokolljustering ÄN 3/2016-03-22 

 

KPR tar del av anmälan och lämnar följande yttrande: 

 

”Äldrenämnden planerar ett halvdagsseminarium den 17 maj, där boendeplaneringen  

Presenteras. KPR ser framemot motsvarande seminarium, där underlagen för både  

boendeplaneringen som drivs av äldreförvaltningen, och den äldreboendeutredning som drivs  

av SLK presenteras och tid ges för diskussion” 
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7. Genomgång av ärenden till äldrenämnden den 19 april 2016 

 

   §7 Svar på remiss ”SOU 2016:2 Effektiv vård” 
Dnr 150-360/2016 

I januari 2016 presenterades regeringens samordnare Göran Stiernstedt utredningen om en 

effektivare och mer ändamålsenlig svensk sjukvård. Utredningens uppdrag har varit att 

analysera hur hälso- och sjukvården kan använda de olika professionernas resurser på ett mer 

ändamålsenligt och effektivt sätt. Utifrån detta har utredningen lämnat förslag till åtgärder 

som kan vidtas på nationell, regional och lokal nivå.  

 

KPR tar del av ärendet och lämnar följande yttrande: 

 

”KPR anser det viktigt att en översyn görs för att få till stånd en effektivare sjukvård. En 

central grupp som berörs är äldre som utgör huvuddelen av sjukvårdens målgrupper. En 

effektivare sjukvård måste ses ur patientens perspektiv som måste garanteras mer resurser och 

kompetens som en följd bl.a. av den demografiska utvecklingen. 

 

Vid den översyn som behöver göras måste åtgärder genomföras som bryter mönstret från 

senare år med kraftiga inskränkningar av antalet vårdplatser och neddragningar av viktiga 

personalkategorier. Sverige har nu färre antal vårdplatser per capita än resten av OECD-

länderna. Likartat är förhållandet för strategiska personalgrupper med viktig kompetens. 

Utredningens förslag om uppdelning av primärvårdens  uppdrag tillstyrks. Den s.k. ”riktade 

primärvården” avses skapa en bättre vårdsituation för äldre med omfattande behov. För den 

riktade primärvården ska vårdval inte gälla. Denna vård ska ske i form av team med personal 

från vårdcentral, hemsjukvård och hemtjänst, som ska ”ägas” gemensamt av landsting och 

kommun. Teamen ska framför allt ge vård och omsorg i hemmet så att den äldre slipper åka 

till vårdcentral eller akutmottagning. 

 

Enligt utredningen har vårdvalet försvårat gemensamma lösningar mellan primärvården och 

kommunen för de patienter som har behov av samordnade insatser , bl.a. därför att det är svårt  

att upprätthålla en verklig samverkan med många aktörer samtidigt. 

 

KPR instämmer helt i äldreförvaltningens synpunkter att det är betydelsefullt att fortsätta att 

driva pågående samverkansprojekt som en förberedelse inför kommande förändringar. Det 

samma gäller att på nytt aktualisera en kommunalisering av hemsjukvården i Stockholms län. 

Äldreförvaltningen nämner även att behov finns av sammanhållen hälso- och sjukvård och 

socialtjänst för målgrupper med psykiska funktionsnedsättningar, förvärvade hjärnskador och 

missbruksproblematik. Det kan enligt KPR vara värdefullt om detta analyseras vidare.” 

 

   §8 Rekommendation att anta Överenskommelse mellan landstingets hälso- och 

sjukvårdsförvaltningen, juridisk person för bårhus inom Stockholms läns landsting och 

kommunerna i Stockholms län ang. omhändertagande av 

avlidna 

Dnr 150-393/2016 

 

Hälso- och sjukvårdsförvaltningen vid Stockholms läns landsting (HSF) har tillsammans med 

företrädare från Kommunförbundet Stockholm Län tagit fram ett förslag på överenskommelse 

om förvaring av avlidna mellan HSF, bårhusen och kommunerna i länet.  

 

KPR tar del av ärendet och lämnar följande yttrande: 
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”KPR anser att kostnaderna för all bårhusaktivitet inte skall debiteras dödsbona. Nu tas redan 

viss del av bårhuskostnaderna av landstinget. Alla bårhuskostnader bör tas via 

landstingsskatten, vilket också skulle medföra en minskad administration, och en sista service 

till den avlidna landstingsmedborgaren. Balsamering som Stockholms läns landsting 

genomför i stor utsträckning till skillnad från övriga landsting torde i de flesta fall vara 

onödig.” 

 

   §9 Uppföljning av vård och omsorgsboende, hemtjänst, servicehus och dagverksamhet 

2015 

Dnr 410-282/2016 

 

Strategen Elisabeth Landström föredrar ärendet samt svarar på rådets frågor.  

 

Genomförda uppföljningar 2015 visar i stort på väl fungerande verksamheter med en 

övervägande god följsamhet gentemot lagar, avtal och föreskrifter. Inom flertalet områden ses 

förbättrade resultat i jämförelse med föregående års resultat. Det finns dock några 

förbättringsområden som flertalet av verksamheterna behöver utveckla. De identifierade 

områdena är samverkan internt och externt, avvikelsehantering, social dokumentation och 

hälso- och sjukvårdsdokumentation.  

 

KPR tar del av ärendet och lämnat följande yttrande: 

 

”KPR anser att äldreomsorg som är kommunalt finansierad, vare sig den utförs av kommunen 

eller privata utförare, skall uppfylla grundläggande krav på god kvalitet. Utförarna tar ut 

avgifter och hyra för omsorgen, och vid förvaltningens kontroll hittas flera 

’förbättringsområden’, dvs områden som ej uppfyller ställda krav eller anvisningar. Detta är 

ingen nyhet, utan termen har använts under flera år.  

 

KPR anser att förvaltningen ska visa mindre tolerans och istället begära att varje 

förbättringsområde ska vara åtgärdat inom en kort tid, t.ex. 3 månader. Förvaltningen bör 

också redovisa om sanktioner används.” 

 

   §10 Sammanställning av kvalitetsobservationer 2015 

Dnr 410-434/2016 

 

Strategen Lisbeth Hagström svarar på rådets frågor.  

 

Kvalitetsobservatörerna har observerat många fina möten mellan de äldre och personalen, 

men kvaliteten är ojämn inom och mellan verksamheterna. Förbättringsarbetet behöver 

fortsätta när det gäller förankring av värdegrunden i det praktiska arbetet. Likaså behöver den 

personcentrerade vård- och omsorgen utvecklas vidare. Kunskaperna inom hygienområdet 

behöver generellt förbättras inom de flesta verksamheterna. Vård- och omsorgspersonalen 

behöver generellt mer handledning i omvårdnadssituationer av sjuksköterskor, 

rehabiliteringspersonal och Silviasystrar.  

 

KPR tar del av ärendet och lämnar följande yttrande: 

 

”KPR anser att kvalitetsobservationer är en bra väg för att få en bild av hur den gamla 

egentligen har det i omsorgen och hemtjänsten. Den här typen av observationer fokuserar på 

den faktiska kvaliteten. Det är viktigt att den täcker en stor del av omsorgen.  
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Enligt ärende §9 finns det 159 VoB, 13 servicehus och 186 hemtjänstenheter, och av dem har 

69 utsatts för kvalitetsobservationer av stadens 13 observatörer. Det kommer att ta lång tid 

innan alla utförare har blivit bedömda. Observatörerna konstaterar att kvaliteten är ojämn, och 

att ’några har mer omfattande utvecklingsbehov’, och att nästan alla behöver satsa på 

kompetenshöjning.  

 

KPR anser att dessa typer av observationer är viktiga, och att de följs upp inom ett kort 

tidsintervall, för att klara ut om konstaterade utvecklingsbehov och kompetenshöjning blivit 

åtgärdade. 

 

Vid angivande av de goda exemplen är det av värde om huvudman anges. Så är Attendo 

Bättringsvägen ett nyöppnat boende i samma hus som ett kommunalt drivet VoB, och en 

jämförelse vore av värde.” 

 

   §11 Svar på skrivelse om avslag och överklaganden på ansökningar om äldreboende 

Dnr 150-667/2015 

 

Sofia Modigh (KD) m.fl., Dennis Wedin (M) m.fl., och Ann-Katrin Åslund (FP) m.fl. har till 

äldrenämnden inkommit med skrivelse om avslag och överklaganden på ansökningar om 

äldreboende.  

 

KPR tar del av ärendet och lämnar följande yttrande: 

 

”Till VoB avslogs 16,5 % av ansökningarna. Av de som överklagade sitt avslag fick 39 % 

rätt. För servicehus avslogs 43 % av ansökningarna, 26 % överklagade till domstol. Av de 

som överklagade fick 30 % rätt.  

 

I sammanställningen redovisas inte hur många som fått bifall efter det att överklagande 

lämnats in och bedömts innan de lämnas vidare till domstol. Det är ett intressant mörkertal. 

Redovisningen visar ett förhållandevis stort antal som kan ändra bedömningen efter 

överklagande. Redovisningen visar att resultatet varit förhållandevis fördelaktigt för de som 

överklagat.” 

 

   §12 Införande av samordnad vårdplanering via videoteknik 

Dnr 350-398/2016 

 

Äldreförvaltningen har i uppdrag i budget 2016 att införa samordnad vårdplanering via 

videoteknik.  

 

Äldreförvaltningen har för avsikt att under 2016 införa arbetssättet med en videoteknik som 

stöd vid samordnad vårdplanering inom hela staden. Samtliga geriatriska kliniker i länet och 

alla stadsdelsnämnder har anmält sitt intresse.  

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna.  
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   §13 Anmälningsärende The Nordic Independent Living  

Challenge 

Dnr 720-344/2016 

 

Äldreförvaltningen har sedan 2014 medverkat i anordnandet av en nordisk innovationstävling  

– the Nordic Independent Living Challenge. Ärendet beskriver tävlingens olika faser samt  

delresultat.  

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna.  

 

§14 Information angående projektet Thematic Network on  

Innovation för Age-Friendly Environments (AFE- 

INNOVNET) 

Dnr 720-359/2016                 

 

Äldreförvaltningen har varit projektpartner i EU-projektet Thematic Network on Innovation  

for Age-Friendly Environment (AFE-INNOVNET), ett projekt med syfte att främja  

åldersvänliga miljöer. Projektet har pågått mellan 1 februari 2014 till 31 januari 2016. Ärendet  

ger en beskrivning av projektet innehåll och resultat.   

 

KPR tar del av ärendet och lägger det till handlingarna.  

 

8. Förvaltningschefens information 

 

– För närvarande finns det inget nytt att rapportera om.     

 

9. Genomgång av KPR:s balanslista över rådets frågor till förvaltningen samt förvaltningens 

svar på återstående fråga 

 

– Förvaltningen återkommer med svar på rådets fråga senare i vår.  

 

10. Övriga frågor 

 

a) Frågan om möjligheten för rådet att hålla sina sammanträden i stadshuset läggs till som en 

övrig fråga under punkt 10.   

 

– Förvaltningen återkommer med svar snarast möjligt.  

 

b) Frågan om de som rådsmedlemmar som ska vara med i stadens referensgrupper läggs till 

som en övrig fråga under punkt 10.    

 

KPR kan vara med i tre referensgrupper: 

 

– Boendeplanering. Till denna grupp har följande rådsmedlemmar anmält intresse: Anita 

Jonsson (PRO), Gunnel Färm (PRO), Per Hansson (PRO), Olle Eriksson (SPF Seniorerna), 

Kerstin Rosenkvist Hedler (SPRF) och Barbro Ottosson (SKPF). 

 

– Stöd och service. Till denna grupp har följande rådsmedlemmar anmält intresse: Ulla 

Wihlman (PRO) och Christina Teiner (SPF Seniorerna).  
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– Förfrågningsunderlag gällande upphandling av hemtjänst: Olle Eriksson (SPF Seniorerna), 

Lars Wettergren (PRO) och Anders Lidbeck (SPF Seniorerna).  

 

c) Frågan om utskick gällande information om Äldrecentrums rapporter läggs till som en  

övrig fråga under punkt 10.  

 

– Förvaltningen ska tillse att rådet erhåller sådan information regelbundet.  

 

d) Frågan om prenumerationer av tidskriften Äldre i Centrum läggs till som en övrig fråga  

under punkt 10.  

 

– Förvaltningen kommer att ordna med prenumerationer till de rådsmedlemmar som är  

intresserade av tidskriften.  

 

e) Frågan om ändringar av uppgifterna i KPR:s kontaktlista läggs till som en övrig fråga under  

punkt 10.  

 

– Listan kommer att skickas per e-post till samtliga rådsmedlemmar inom kort.  

 

Vid protokollet 

 

 

 

Nima Andacheh 

Sekreterare för kommunstyrelsens pensionärsråd 

 


